
From: EE ZEER @rellendoom.nl>
Sent: 15/05/2024 15:15:27

[5.1.2e 5.1.2e
To: 5.1.2e7 5.1.2e

@helendoom.n>, EE EE nelendoorm.nt>, EEZ
@hellendoorn.nl>

Cc:

Subject: FW: Tijdslijnen bestuursovereenkomst in de raad

Dag allen,
Bij deze de gevraagde beschrijving van de situatie nu, voorzien van opsomming van opties voor het verdere vervolg richting
gemeenteraad.
Met vriendelijke groet,

Communicatieadviseur
Telefoonnummer: -1.2e

Aanwezig op: maandag, dinsdag, woensdag en donderdag
Gemeente Hellendoorn, Willem-Alexanderstraat 7, 7442 MA Nijverdal
www.hellendoorn.nl

Volg ons ook via Facebook, Instagram, LinkedIn en Twitter

Van: EEEN GEE @bellendoorn.nl>
Verzonden: woensdag 15 mei 2024 12:53

Aan: EEEN EER @hellendoorn.nl>
Onderwerp: RE: Tijdslijnen bestuursovereenkomst in de raad

Argumenten voor wijziging:
1. De aanmeldingen voor het omwonenden overleg zijn hoger dan verwacht (150+). Om een constructief werkbaar overleg

te hebben willen we circa 10 omwonenden overhouden met wie we regelmatig ion gesprek gaan. Uiteraard worden de
andere geïnteresseerden geïnformeerd over het overleg. Om dit te trechteren, zullen we eerst via mail aangeven wat er
wordt verwacht van deelnemers aan het omwonenden overleg, maar ook wat het niet is (geen discussieplek over de
locatiekeuze). We verwachten dat een groot deel genoegen neemt met een inactieve rol waarbij ze alleen geïnformeerd
worden.

2. Doel van de volgende bijeenkomst is om met de groep die overblijft te overleggen hoe te komen tot ongeveer 10
personen. Voorwaarde is dat alle meningen zijn vertegenwoordigd en dat het een geografisch logische spreiding heeft.

3. Vervolgens kunnen we pas starten met de inhoudelijke beoordeling van de overeenkomst. En gaan we input opvragen.
Waarom niet eerder gestart met omwonendenoverleg

1. Er zijn nog geen inhoudelijke gesprekken geweest met het COA. Deze staan nu gepland. Gesprekken over de huur van
de grond (rechtstreeks van de provincie of via gemeente) hebben voorrang gehad

2. Het zorgvuldig afhandelen van de WOO verzoeken heeft veel tijd gevraagd
3. Er hebben in de tussentijd veel individuele gesprekken plaatsgevonden met omwonenden

Optie 1: Parallel
We gaan het proces in met de omwonenden en vragen hen wat belangrijk voor hun is om op te nemen in de
bestuursovereenkomst. We geven de raad op 9 juli de mogelijkheid om de wensen en bedenkingen op een “standaard”
bestuursovereenkomst en werkafspraken te geven (de input van de omwonenden hebben we dan nog niet binnen). De input van
beide sessies wordt meegenomen en op basis van de inspanningsverplichting proberen we het maximale resultaat voor de
gemeente Hellendoorn te realiseren.
Optie 2: Zie mail hieronder
Optie 3: Opknippen
We starten zsm het omwonendenoverleg en als eerste punt wanneer dit de bemensing van dit overleg vast staat, zal de
bestuursovereenkomst en de werkafspraken op de agenda staan. We gaan dit proces zorgvuldig doorlopen en verwachten voor
de vakantie de resultaten te kunnen presenteren.
De raad krijgt op 9 juni de mogelijkheid om het proces van de locatiekeuze te evalueren in een openbare raadsvergadering.
Hierbij zijn ook insprekers welkom. De input van de omwonenden wordt gedeeld met de raad en tijdens een aparte inhoudelijke
bijeenkomst (of hoe noemen we deze), kunnen zij de wensen en bedenkingen geven die wij meenemen en op basis van
inspanningsverplichting proberen te realiseren bij het COA> Eind september komt de concept overeenkomst in de raad.

van: EEZ
Verzonden: maandag 13 mei 2024 15:35

Aan: EEEN <EEE@ hellendoorn.nl>; KEE EEE @ hellendoorn.nl>
cc: EE EER @ hellendoorn.nl>
Onderwerp: Tijdslijnen bestuursovereenkomst in de raad

Urgentie: Hoog

Tijdslijnen
Ik heb zojuist met EE de tijdslijnen met betrekking tot het omwonendenoverleg geactualiseerd. We zijn van mening dat
wanneer we zorgvuldig het proces van participatie willen doorlopen, waarbij omwonenden input kunnen geven op de te sluiten
bestuursovereenkomst, het niet haalbaar is om deze begin juli voor te leggen aan de raad voor wensen en bedenkingen. De
omwonenden zullen het dan voelen als een snelkookpan waarbij snelheid belangrijker is dan hun inbreng. Vandaar dat wij de



volgende tijdslijnen redelijker vinden. Ik kan me voorstellen dat jullie hier wat van vinden en indien je dezelfde mening bent
toebedeeld, dat je het college hierover wil informeren.

. 17 mei versturen we een mail naar de 150 personen die zich hebben aangemeld voor het omwonenden overleg. We

zullen hierin uitleggen wat het inhoudt (Het wordt geen overleg waar we de komst en locatie ter discussie stellen), wat

we van deelname verwachten (constructief meedenken over de invulling), en hoeveel tijd het gaat kosten. We geven ook

aan dat voor een effectief overleg ongeveer 10 personen nodig zijn en dat we alle geluiden in de samenleving

vertegenwoordigd willen zien. We stellen daarna de vraag of men een actieve rol hierin wil hebben of dat men alleen

geïnformeerd wil worden. We verwachten dat velen aan zullen geven dat ze geen actieve rol willen hebben maar het

voldoende vinden om blijvend geïnformeerd te worden. We verwijzen in deze uitnodiging ook naar een datum (bv 3 juni)

wanneer we voor het eerst met de groep bij elkaar

24 mei inschrijving stoppen

3 juni eerste bijeenkomst, niet inhoudelijk, maar met als doel om van de overgebleven gegadigden te komen tot een

groep van 10 personen.

17 juni eerste overleg over omwonenden overleg (definitieve groep), Kaders benoemen, thema's benoemen,

veiligheidsmonitor benoemen, duidelijk maken waar men wel en geen invloed op heeft

01 juni Thema overleg: Bestuursovk, standaard overeekomst bespreken, coa aanwezig om kaders aan te geven en

verwachtingen te managen.

15 juli Terugkoppeling van omwonenden.

Eind juli concept overeenkomst ism coa

September naar raad voor wensen en bedenkingen, Input wordt met coa besproken, dan de definitieve overeenkomst

die getekend wordt door college

Woo verzoek

Advocaten haalt het niet om de beschikking (het begeleidende schrijven) vandaag af te ronden. Wel proberen

ze een concept toe te sturen zodat het college een idee heeft wat de tekst zal zijn. Verdere finetuning vindt de komende

dagen plaats. Om niet onnodig tijd te verliezen gaf ze aan dat het een optie is dat er binnen het college een mandaat
5.1.2d

wordt afgegeven aan om de beschikking te tekenen zodat we deze week alsnog alles kunnen versturen.

Bij COA en de provincie zijn zienswijzen opgevraagd. We hebben deze een deadline gegeven tot en met vandaag.

Gezien hemelvaart is dit eigenlijk niet redelijk, en de provincie heeft al aangegeven dat niet haalbaar zal zijn. Wat

doen we wanneer vrijdag de zienswijzen nog niet binnen zijn? Toch versturen met het risico dat de provincie later

komt met stukken die ze niet w=verstuurd zouden willen zien. Of wachten waardoor we pas volgende week het WOO
verzoek kunnen versturen.

Als jullie vragen hebben, aarzel dan niet om te bellen.
el

Met vriendelijke groet,De]
Projectleider AZC

Telefoonnummer:

Gemeente Hellendoorn, Willem-Alexanderstraat 7, 7442 MA Nijverdal
www.hellendoorn.nl

Volg ons ook via Facebook, Instagram, LinkedIn en Twitter

Lees hier onze Disclaimer



De situatie nu:

Op dinsdag 12 maart 2024 heeft het college van burgemeester en wethouders besloten waar in onze gemeente

een asielzoekerscentrum (azc) kan komen. Er is gekozen voor een perceel aan de locatie EEEZelijke Hoofddijk

in Nijverdal, omdat deze locatie het best heeft gescoord op criteria die zijn opgenomen in het toetsingskader

voor een azc. Dit toetsingskader is eerder door de gemeenteraad vastgesteld.

Na besluitvorming door het college en bekendmaking van het besluit, hebben verschillende

inloopbijeenkomsten plaatsgevonden. Onder andere specifiek voor direct aanwonenden en een deel van de

nabijgelegen Kruidenwijk, maar ook voor ondernemers, verenigingen en andere belanghebbenden. Ook is er

een algemene inloopbijeenkomst geweest voor alle inwoners van de gemeente Hellendoorn en hebben er

gesprekken plaatsgevonden tussen direct aanwonenden van de locatie en de burgemeester.

Deze inloopbijeenkomsten en gesprekken hebben plaatsgevonden tot eind maart. In deze periode hebben wij

omwonenden en andere belanghebbenden actief uitgenodigd om zich aan te melden voor het

omwonendenoverleg. Dit omwonendenoverleg zetten wij als gemeente op om te luisteren naar de vragen,

zorgen en wensen vanuit de omgeving, om daarmee te komen tot een goede inbedding van het azc. De

belangstelling is groot: in totaal hebben zich ongeveer 150 mensen aangemeld.

Tijdens de eerdergenoemde inloopbijeenkomsten konden aanwezigen vragen stellen. Vragen die niet direct

beantwoord konden worden of mensen die niet direct aan medewerkers wilden vragen, konden ook schriftelijk

worden ingediend. Hier is massaal van gebruik gemaakt. Deze vragen zijn allemaal nadien beantwoord via e-

mail. Aan de hand van deze schriftelijke vragen is een eerder gepubliceerde Q&A-lijst met veelgestelde vragen

op www.hellendoorn.nl/azc aangevuld.

In deze periode hebben wij als gemeente aangegeven te verwachten dat in juli afspraken vastgelegd kunnen

worden met het Centraal Orgaan opvang asielzoekers (COA) in een bestuursovereenkomst. Hierin worden

onder andere de verantwoordelijkheden en bevoegdheden opgenomen. Hierin zou ook een rol zijn weggelegd

voor de gemeenteraad. De raad zou zich naar verwachting op dinsdag 9 juli 2024 mogen buigen over een

concept-bestuursovereenkomst. De raad zou hier een advies over mogen uitbrengen, via het uiten van wensen

en bedenkingen.

De bekendmaking van het besluit heeft geleid tot veel vragen, zorgen en emoties, met name in de omgeving

van de locatie. Een deel van de omwonenden heeft zich verenigd in een actiegroep, inmiddels verworden tot

een stichting. Vanuit deze groep zijn er meerdere verzoeken ingediend op basis van de Wet open overheid

(Woo). Ook heeft deze groep anderen actief opgeroepen om Woo-verzoeken in te dienen. De verwerking van

deze aanvragen heeft de afgelopen weken erg veel tijd in beslag genomen. Het gaat om veel stukken, waarbij

wij als gemeente derde partijen moesten benaderen om toestemming te geven tot het vrijgeven van de
informatie.

Voor het opzetten van het omwonendenoverleg en tegemoet te komen aan veelgehoorde zorgen die te maken

hebben met het gevoel van veiligheid en leefbaarheid in de omgeving, is er contact geweest met een

adviesbureau. Dit bureau is gespecialiseerd is het uitvoeren van risicoanalyses rondom opvangcentra.

Resultaten van dergelijke onderzoeken maken inzichtelijk hoe het is gesteld met de veiligheid en leefbaarheid

in de omgeving en via latere metingen worden ontwikkelingen in kaart gebracht.

Het is nu de bedoeling om het omwonendenoverleg zo snel mogelijk op te starten. Ervaringen vanuit andere

gemeenten leren ons om het aantal zetels met stemrecht terug te brengen tot ongeveer 10. Ook de wijkagent,

het COA en mogelijk iemand vanuit de veiligheidsregio worden gevraagd om deel te nemen aan het overleg.

Deze zouden dan net als de gemeente geen stemrecht hebben. Om het omwonendenoverleg mandaat te

geven, is verdere uitwerking nodig. Het is wenselijk om te komen tot een pluriforme samenstelling, met een

diversiteit aan opvattingen en achtergronden. Met zowel omwonenden als bijvoorbeeld ondernemers. Als het

omwonendenoverleg is samengesteld, zal het eerste inhoudelijke bespreekpunt input voor de

bestuursovereenkomst moeten zijn.

Het proces vanaf nu

De gemeenteraad is eerder — onder voorbehoud — in het vooruitzicht gesteld om op dinsdag 9 juli 2024 in

debat te gaan over de afspraken met het COA en de eerdere keuze voor de locatie Noordelijke Hoofddijk. Dit



zou betekenen dat een maand eerder, op dinsdag 11 juni 2024, een concept-bestuursovereenkomst zou

moeten worden vastgesteld door het college. Voor die tijd kan er geen voldragen advies vanuit een

omwonendenoverleg worden verwacht.

Er zijn verschillende opties mogelijk:
1 We kiezen ervoor om de raadsvergadering van dinsdag 9 juli 2024 door te schuiven tot na de zomer.

Dit biedt meer ruimte om ons nu te richten op het gesprek met de omgeving en de inrichting van het

omwonendenoverleg. De verwachting is dat er voor eind juli 2024 dan een advies kan liggen vanuit dit

omwonendenoverleg. In september kan dit advies dan door de raad worden meegewogen, als de

gemeenteraad wensen en bedenkingen mag uiten op een concept-bestuursovereenkomst. Ook vindt

dan een debat plaats over de locatiekeuze.

We kiezen ervoor de processen met de gemeenteraad en de omgeving te scheiden. De gemeenteraad

kan dan alsnog op dinsdag 9 juli 2024 in debat over de eerdere locatiekeuze aan de hand van het

toetsingskader en kan daarnaast wensen en bedenkingen uiten op een standaard-

bestuursovereenkomst die het COA al heeft opgesteld. De input van zowel de gemeenteraad als vanuit

het omwonendenoverleg wordt dan later door het college meegewogen in het besluit over een
bestuursovereenkomst met het COA.

De gemeenteraad gaat op dinsdag 9 juli 2024 in debat over de eerdere locatiekeuze. Dit leidt nog niet

tot wensen en bedenkingen voor een bestuursovereenkomst. Dit kan dan na de zomer plaatsvinden,

als er vanuit het omwonendenoverleg input is geleverd aan de gemeente voor de

bestuursovereenkomst.

Bijna dezelfde opzet als bij optie. Alleen kan de gemeenteraad dan ook nog in gesprek met elkaar over

mogelijke afspraken die zij vastgelegd zou willen zien in een bestuursovereenkomst, als advies. Na de

zomer beoordeelt de raad dan of dit advies goed is overgenomen, als een concept-

bestuursovereenkomst vanuit het college aan de raad wordt voorgelegd voor het uiten van wensen en

bedenkingen.

Het is wenselijk om zo snel mogelijk een keuze te maken en de gemeenteraad hierover te informeren. Op

dinsdag 30 mei 2024 heeft nog wel een zogeheten expertmeeting plaats over het beoogde, waarbij de

gemeenteraad informatie kan ophalen bij deskundigen en de omgeving over de beoogde asielopvang. Bij een

deel van de gemeenteraad bestaat er een grote behoefte om in gesprek te gaan over de eerdere locatiekeuze.

Verder belangrijk om te weten:
= Er heeft op dit moment nog geen inhoudelijk gesprek plaatsgevonden met het COA in het kader van

de nog te sluiten bestuursovereenkomst. Een eerste gesprek is nu gepland.

Het afhandelen van alle Woo-verzoeken heeft veel tijd en geld gekost. We kiezen ervoor om alle

informatie te openbaren (muv privacygevoelige informatie, zoals namen) en de samenleving hier

actief over te informeren, via publicaties en een persbericht.

Er hebben in de afgelopen tijd veel individuele gesprekken plaatsgevonden met aanwonenden, andere

belanghebbenden (bijv. toekomstig kopers van een woning) en raadsleden. Ook dit heeft tijd gekost.
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